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Naujienų agentūrų pranešimai ir straipsniai interneto puslapiuose 
 

BA komitetų posėdyje bus aptariami Baltijos valstybių darbo rinkos, švietimo, sveikatos 

apsaugos klausimai 

 

2015 m. birželio 3 d. pranešimas VIR 

 

Birželio 5 dieną Klaipėdoje rengiamas jungtinis Baltijos Asamblėjos (BA) Švietimo, 

mokslo ir kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis, skirtas Baltijos valstybių darbo 

rinkos perspektyvai ir su ja susijusiems pagrindiniams iššūkiams ir politiniams sprendimams 

aptarti.  

BA Socialinės gerovės komiteto pirmininkė, Seimo Audito komiteto pirmininkė Jolita 

Vaickienė sako, kad posėdyje, kurį sudarys keturios sesijos, bus diskutuojama, kaip glaudžiau 

susieti darbo rinką ir švietimo sistemą, bus aptariami komandiruotų darbuotojų klausimai ir 

išklausyta ataskaita, kaip įgyvendinamos BA rekomendacijos dėl bendrų Baltijos valstybių 

projektų sveikatos apsaugos srityje, e. sveikatos sistemos ir Europos Sąjungos direktyvos dėl 

pacientų teisių į tarpvalstybines sveikatos priežiūros paslaugas įgyvendinimo.  

Renginyje dalyvaus Seimo delegacijos Baltijos Asamblėjoje nariai J. Vaickienė, Irena 

Šiaulienė ir Valerijus Simulikas, Seimo Švietimo, mokslo ir kultūros komiteto narė Orinta 

Leiputė, Baltijos valstybių parlamentų nariai ir Lietuvos Socialinės apsaugos ir darbo, Švietimo 

ir mokslo bei Sveikatos apsaugos ministerijų specialistai, svečiai iš Šiaurės Tarybos. 
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Išsamią renginio programą ir dalyvių sąrašą galima rasti specialiame interneto puslapyje 

(BA2015.lrs.lt), renginiui skirtoje skiltyje.  

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2443&p_d=158329&p_k=1 

 

Baltijos asamblėjos sesijoje – darbo rinkos, švietimo, sveikatos apsaugos klausimai 

 

2015 m. birželio 3 d. 

 

Birželio 5 dieną Klaipėdoje rengiamas jungtinis Baltijos Asamblėjos (BA) Švietimo, 

mokslo ir kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis, skirtas Baltijos valstybių darbo 

rinkos perspektyvai ir su ja susijusiems pagrindiniams iššūkiams ir politiniams sprendimams 

aptarti. 

BA Socialinės gerovės komiteto pirmininkė, Seimo Audito komiteto pirmininkė Jolita 

Vaickienė sako, kad posėdyje, kurį sudarys keturios sesijos, bus diskutuojama, kaip glaudžiau 

susieti darbo rinką ir švietimo sistemą, bus aptariami komandiruotų darbuotojų klausimai ir 

išklausyta ataskaita, kaip įgyvendinamos BA rekomendacijos dėl bendrų Baltijos valstybių 

projektų sveikatos apsaugos srityje, e. sveikatos sistemos ir Europos Sąjungos direktyvos dėl 

pacientų teisių į tarpvalstybines sveikatos priežiūros paslaugas įgyvendinimo. 

Renginyje dalyvaus Baltijos valstybių parlamentų nariai ir Lietuvos Socialinės apsaugos 

ir darbo, Švietimo ir mokslo bei Sveikatos apsaugos ministerijų specialistai, svečiai iš Šiaurės 

Tarybos. 

2015 sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Per šiuos metus 

Seimas planuoja surengti 14 tarptautinių renginių, kurių dauguma vyks Vilniuje, Seime, taip pat 

po vieną renginį – Kaune, Klaipėdoje, Palangoje ir Šiauliuose. 

Lietuvos pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai šūkis – „Už augantį ir vieningą Baltijos 

regioną“. Prioritetai: augančio ir patikimo Baltijos regiono vystymasis; saugus Baltijos regionas; 

darni ir konkurencinga regiono visuomenė; Baltijos regionas pasaulyje: regioninių tinklų plėtra. 

Baltijos Asamblėja yra Lietuvos Respublikos, Estijos Respublikos ir Latvijos 

Respublikos parlamentų bendradarbiavimo tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. 

Taline. Baltijos Asamblėjos Sekretoriato buveinė yra Rygoje, Latvijoje. 

Baltijos Asamblėjai kasmet pasikeisdamos pirmininkauja Lietuva, Estija ir Latvija. 

http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-06-03-baltijos-asamblejos-sesijoje-darbo-rinkos-

svietimo-sveikatos-apsaugos-klausimai/131630 

 

Štai kas šiandien - birželio 5-ąją atsitiks 

 

2015 birželio mėn. 05 d. 

Respublika.lt, Eltos inf. 

 

SEIMAS 

 

Klaipėdoje rengiamas jungtinis Baltijos Asamblėjos Švietimo, mokslo ir kultūros bei 

Socialinės gerovės komitetų posėdis, skirtas Baltijos valstybių darbo rinkos perspektyvai ir su ja 

susijusiems iššūkiams ir politiniams sprendimams aptarti. 

http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/stai_kas_siandien__birzelio_5aja_

atsitiks4/ 

 

BA komitetai: „Būtina stebėti darbo rinkos poreikius, skatinti mokslo ir verslo 

bendradarbiavimą“  

 

2015 m. birželio 5 d. 

 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=2443&p_d=158329&p_k=1
http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-06-03-baltijos-asamblejos-sesijoje-darbo-rinkos-svietimo-sveikatos-apsaugos-klausimai/131630
http://www.bernardinai.lt/straipsnis/2015-06-03-baltijos-asamblejos-sesijoje-darbo-rinkos-svietimo-sveikatos-apsaugos-klausimai/131630
http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/stai_kas_siandien__birzelio_5aja_atsitiks4/
http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/stai_kas_siandien__birzelio_5aja_atsitiks4/
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Šiandien Klaipėdoje darbą pradėjo jungtinis Baltijos Asamblėjos (BA) Švietimo, mokslo 

ir kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis, skirtas Baltijos valstybių darbo rinkos 

perspektyvai ir su ja susijusiems pagrindiniams iššūkiams ir politiniams sprendimams aptarti. 

Renginyje dalyvauja Seimo delegacijos Baltijos Asamblėjoje nariai Jolita Vaickienė, Irena 

Šiaulienė ir Valerijus Simulikas, Seimo Švietimo, mokslo ir kultūros komiteto narė Orinta 

Leiputė, Baltijos valstybių parlamentų nariai ir Lietuvos Socialinės apsaugos ir darbo, Švietimo 

ir mokslo bei Sveikatos apsaugos ministerijų specialistai, svečiai iš Šiaurės Tarybos. 

Posėdžiui pirmininkavusi BA Socialinės gerovės komiteto pirmininkė, Seimo Audito 

komiteto pirmininkė Jolita Vaickienė pasveikino renginio dalyvius ir pasidžiaugė, kad posėdis 

vyksta Klaipėdoje – mieste, kuris dėl savo geografinės padėties yra geras pavyzdys, kaip vietos 

ištekliai ir privalumai gali būti panaudoti siekiant didesnės naudos miestui ir visai šaliai. 

Posėdžio dalyvius Seimo Švietimo, mokslo ir kultūros komiteto vardu taip pat pasveikino 

Seimo narė Orinta Leiputė. Politikė pažymėjo, kad komitetas, vykdydamas parlamentinę 

kontrolę, nagrinėja problemas, susijusias su aukštuoju mokslu ir profesiniu rengimu, nuolat stebi, 

kaip yra rengiami specialistai darbo rinkai, kokia studijų kokybė aukštosiose mokyklose, kaip 

klostosi mokslo ir verslo bendradarbiavimas. Ypač daug dėmesio šiuo metu skiriama absolventų 

įsidarbinimo problemoms spręsti. O. Leiputė atkreipė dėmesį, kad šių metų balandžio mėnesį 

Seimas priėmė Švietimo įstatymo pataisas, kurios turėtų sudaryti sąlygas ilgalaikei ir nuolatinei 

darbo rinkos paklausos ir specialistų pasiūlos atitikimo stebėsenai. Naudojant surinktus 

duomenis, pasak Seimo narės, bus galima nustatyti asmenų, įgijusių išsilavinimą, įsidarbinimo 

greitį, trukmę, vidutinį darbo užmokestį, bedarbių dalį pagal švietimo įstaigas, išsilavinimo 

lygmenį, pagal mokymo ar studijų programas, studijų sritį, kryptį, formą. Darbo rinkos ir 

paklausos stebėjimas padės nustatyti, kokių specialistų reikės Lietuvos ūkiui plėtoti. 

Pirmoje posėdžio dalyje, skirtoje Baltijos valstybių darbo rinkos klausimams, pagrindinį 

pranešimą pristatė Klaipėdos teritorinės darbo biržos direktoriaus pavaduotojas Andrius 

Adomaitis. Jis kalbėjo apie gerėjančias pastarojo meto užimtumo ir nedarbo tendencijas 

Lietuvoje. A. Adomaitis informavo, kad 2014 m. beveik visų amžiaus grupių tiek vyrų, tiek 

moterų užimtumo lygis buvo didžiausias per pastaruosius 5 metus: užimtumo lygis 15–64 metų 

amžiaus gyventojų grupėje per 2014 m. padidėjo 2 procentiniais punktais ir sudarė 65,7 proc. 

2014 m. nedarbo lygis sudarė 10,7 proc. ir buvo 1,1 procentinio punkto mažesnis nei 2013 

metais. Tuo metu jaunimo nedarbo lygis 2014 m. sudarė 19,3 proc., bet buvo buvo 2,6 

procentinio punkto mažesnis lyginant su 2013 m. 

Kalbėdamas apie užimtumą regionuose, pranešėjas pažymėjo, kad nedarbo lygis 

Lietuvoje ir net atskirose šalies apskrityse yra labai netolygus. Daugiausia darbingo amžiaus 

gyventojų, pasak jo, 2015 m. gegužės 1 d. duomenimis, buvo registruota bedarbiais Ignalinos, 

Alytaus ir Lazdijų rajonų savivaldybėse. Mažiausiai – Trakų rajone, Elektrėnuose ir Kretingoje. 

Daugiausia neturinčių darbo jaunuolių (16–29 m. amžiaus) registruota Jurbarko savivaldybėje – 

9,6 proc., žemiausias jaunimo nedarbas – Kaišiadoryse ir Trakuose (po 1,7 proc.). 

Pranešime Klaipėdos darbo biržos direktoriaus pavaduotojas taip pat atkreipė dėmesį į 

augantį užsieniečių prašymų dėl leidimų dirbti Lietuvoje skaičių. Pristatydamas padėtį 

Klaipėdoje, jis teigė, kad daugiausia prašymų šiuo metu sulaukiama iš Ukrainos (per 80 proc.) ir 

Baltarusijos (beveik 9 proc.). Staistikos duomenimis, daugiausia užsieniečių dirba paslaugų 

sektoriuje, mažiau – pramonėje ir statybose; populiariausia profesija – tarptautinio krovinių 

vežimo transporto priemonės vairuotojas. 

Analizuodamas svarbiausias Lietuvos darbo rinkos problemas, A. Adomaitis nurodė 

nepakankamą gyventojų ekonominį aktyvumą, nelanksčią darbo rinką, vis dar didelį nelegalų 

darbo mastą, finansiškai nepatrauklius atlyginimus. Klaipėdos darbo biržos atstovo teigimu, 

Vyriausybės patvirtinta Užimtumo didinimo 2014–2020 metais programa nurodo būdus, kaip 

šias ir kitas problemas spręsti, pvz., siekiama, kad užimtųjų (15–64 m.) gyventojų skaičius 

padidėtų 28,3 proc., teritorinėse darbo biržose registruotų aukštųjų mokyklų absolventų 

sumažėtų iki 5 proc., o profesinio mokymo įstaigų absolventų – iki 18 proc. ir kt. 
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Padėtį savo šalių darbo rinkoje taip pat apžvelgė Latvijos Socialinės gerovės ir Estijos 

Socialinių reikalų ministerijų atstovai. 

http://sc.bns.lt/view/item.php?id=184968 

 

Baltijos Asamblėjos posėdyje tartasi dėl bendrų projektų sveikatos apsaugos srityje 

 

2015 m. birželio 5 d. 

 

Klaipėdoje surengtame jungtiniame Baltijos Asamblėjos (BA) Švietimo, mokslo ir 

kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdyje aptarti Baltijos valstybių darbo rinkos 

perspektyva ir su ja susiję pagrindiniai iššūkiai bei politiniai sprendimai. 

Posėdyje, kurį sudaro keturios sesijos, diskutuota, kaip glaudžiau susieti darbo rinką ir 

švietimo sistemą, aptarti komandiruotų darbuotojų klausimai ir išklausyta ataskaita, kaip 

įgyvendinamos BA rekomendacijos dėl bendrų Baltijos valstybių projektų sveikatos apsaugos 

srityje, e. sveikatos sistemos ir Europos Sąjungos direktyvos dėl pacientų teisių į tarpvalstybines 

sveikatos priežiūrospaslaugas. 

Posėdyje dalyvavusi Lietuvos sveikatos apsaugos ministrė Rimantė Šalaševičiūtė, 

kalbėdama apie Baltijos valstybių projektų sveikatos srityje įgyvendinimą, iškėlė klausimą dėl 

Lietuvos, Latvijos ir Estijos organizuojamo bendro vakcinų nuo tuberkuliozės pirkimo 

perspektyvos. Šių metų pavasarį neįvyko viešasis bendras Baltijos šalių pirkimas, kuriam 

vadovavo Latvijos sveikatos apsaugos ministerija. Ministrė R. Šalaševičiūtė pabrėžė, kad 

Lietuvos nuomone, bendrą vakcinų nuo tuberkuliozės pirkimą būtina tęsti, aptarus Latvijos teisės 

aktuose numatytas galimybes. 

Ministrės R. Šalaševičiūtės teigimu, bendradarbiavimo mažinant tuberkuliozės ir 

vaistams atsparios tuberkuliozės susirgimų skaičių ES/EFTA ir Rytų partnerystės šalyse, plėtoti 

tarpsektorinį ir tarpregioninį bendradarbiavimą tuberkuliozės prevencijos ir priežiūros srityse 

svarba buvo aptarta Latvijos pirmininkavimo ES Tarybai Rytų partnerystės ministrų 

konferencijoje dėl tuberkuliozės ir daugeliui vaistų atsparios tuberkuliozės. 

„Todėl akivaizdu, kad šalys supranta bendro darbo svarbą, pritaria būtinybei stiprinti 

prevencines priemones, tarp kurių ir vakcinų nuo tuberkuliozės įsigijimas“, – sakė ministrė R. 

Šalaševičiūtė. 

Ministrės teigimu, Lietuva, Latvija ir Estija taip pat turėtų palaikyti viena kitą Europos 

Referencijos centrų tinklų taryboje, laikytis vieningo požiūrio į dalyvavimo Europos Referencijų 

centrų tinkluose (toliau – ERCT) iššūkius. 

„Bendromis jėgomis kuo skubiau pradėję ekspertų derybas turėtume pasistengti įtikinti 

Europos Komisiją, kad mažos valstybės neturėtų būti diskriminuojamos priimant į  ERCT dėl 

santykinai mažos kritinės pacientų masės ir kitų kriterijų, susijusių su mažųjų valstybių 

specifika. Taip pat manyčiau, kad turėtume bendrai kelti klausimą dėl finansinių ERCT veikimo 

aspektų, kurie neabejotinai turi būti sprendžiami ES lygiu, nes dalyvavimas tinkluose pareikalaus 

nemažų administracinių ir veiklos kaštų,“ - sakė ministrė R. Šalaševičiūtė. 

Šių metų gegužę Nacionalinių referencijos centrų koordinavimo tarybos sprendimu 

Lietuvoje paskirti 2 nacionaliniai referencijos centrai.  Nacionaliniu referencijos centru 

onkohematologijos srityje paskirta VšĮ Vilniaus universiteto ligoninė Santariškių klinikos, o 

neurochirurgijos srityje - VšĮ Lietuvos sveikatos mokslų universiteto ligoninė Kauno klinikos. 

Nacionaliniai referenciniai centrai koordinuos pagal kompetenciją sveikatos priežiūrą tam 

tikrose specializuotose medicinos srityse nacionaliniu mastu, dalyvaus Europos referencijos 

centrų tinklų veikloje. 

Ministrė atkreipė dėmesį, kad Vilniaus universiteto ligoninės Santariškių klinikos ir 

Lietuvos sveikatos mokslų universiteto ligoninės Kauno klinikos įsteigė daugiaprofilinius retų 

ligų koordinavimo centrus. 

„Manyčiau, kad būtina atsižvelgti į Europos Komisijos rekomendaciją bendradarbiauti 

valstybėms narėms vystant diagnozavimo ir gydymo pajėgumus, ypač gydant retas ligas, nes šios 

http://sc.bns.lt/view/item.php?id=184968
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ligos reikalauja milžiniškų žmogiškų ir finansinių resursų, - pabrėžė ministrė R. Šalaševičiūtė. – 

Europos Komisijai paskelbus kvietimą dėl jungimosi į ERCT Lietuva, Latvija ir Estija galėtų 

svarstyti bendro veikimo teikiant paraiškas galimybes, priklausomai nuo sričių, kuriose bus 

kuriami ERCT“. 

Ministrės manymu, Baltijos šalys turėtų svarstyti kaip bendrai panaudoti šalyse jau 

veikiančių centrų potencialą bei kuo aktyviau keistis patirtimi ir informacija. 

Jungtiniame Baltijos Asamblėjos Švietimo, mokslo ir kultūros bei Socialinės gerovės 

komitetų posėdyje dalyvauja Baltijos valstybių parlamentų nariai ir Lietuvos Socialinės apsaugos 

ir darbo, Švietimo ir mokslo bei Sveikatos apsaugos ministerijų atstovai, svečiai iš Šiaurės 

Tarybos. 

2015 sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Per šiuos metus 

Seimas planuoja surengti 14 tarptautinių renginių, kurių dauguma vyks Vilniuje, Seime, taip pat 

po vieną renginį – Kaune, Klaipėdoje, Palangoje ir Šiauliuose. 

Lietuvos pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai šūkis – „Už augantį ir vieningą Baltijos 

regioną“. Prioritetai: augančio ir patikimo Baltijos regiono vystymasis; saugus Baltijos regionas; 

darni ir konkurencinga regiono visuomenė; Baltijos regionas pasaulyje: regioninių tinklų plėtra. 

Baltijos Asamblėja yra Lietuvos Respublikos, Estijos Respublikos ir Latvijos 

Respublikos parlamentų bendradarbiavimo tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. 

Taline. Baltijos Asamblėjos Sekretoriato buveinė yra Rygoje, Latvijoje. 

Baltijos Asamblėjai kasmet pasikeisdamos pirmininkauja Lietuva, Estija ir Latvija. 

http://www.manosveikata.lt/lt/aktualijos/valstybe/baltijos-asamblejos-posedyje-tartasi-del-

bendru-projektu-sveikatos-apsaugos-srityje 

 

Jungtinis Baltijos Asamblėjos Švietimo, mokslo ir kultūros bei Socialinės gerovės komitetų 

posėdis  

 

2015 m. birželio 8 d.  

 

Birželio 4–5 d. Klaipėdoje vyko Jungtinis Baltijos Asamblėjos Švietimo, mokslo ir 

kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis. Posėdyje pagrindinis dėmesys buvo skirtas 

pastarojo meto užimtumo ir bedarbystės, darbo našumo ir darbo užmokesčio tendencijoms 

aptarti, taip pat diskutuota kaip užtikrinti paveikų darbo rinkos ir švietimo sektoriaus tarpusavio 

ryšį, kokių politinių priemonių reikėtų imtis, siekiant investuoti į darbuotojų įgūdžius ir mokymą,  

išklausyta ataskaita, kaip įgyvendinamos BA rekomendacijos dėl bendrų Baltijos valstybių 

projektų sveikatos apsaugos srityje, e. sveikatos sistemos ir Europos Sąjungos direktyvos dėl 

pacientų teisių į tarpvalstybines sveikatos priežiūros paslaugas įgyvendinimo. 

Renginio dalyvius sveikino Lietuvos Respublikos Seimo narė Orinta Leiputė. Savo 

sveikinimo kalboje parlamentarė pabrėžė, kad Lietuva laikydamasi demokratinio gyvenimo 

normų patiria tuos pačius iššūkius kaip ir kitos ES šalys. Švietimo, mokslo ir kultūros komitetas 

nuolat analizuoja su darbo rinkos problematika susijusius klausimus, vykdo parlamentinę 

kontrolę, nagrinėja problemas susijusias su aukštuoju mokslu ir profesiniu rengimu,  stebi kaip 

yra rengiami specialistai darbo rinkai, kokia studijų kokybė aukštosiose mokyklose, kaip klostosi 

mokslo ir verslo bendradarbiavimas. 

Posėdyje dalyvavo Baltijos valstybių parlamentų nariai, Lietuvos Socialinės apsaugos ir 

darbo, Švietimo ir mokslo bei Sveikatos apsaugos ministerijų specialistai, svečiai iš Šiaurės 

Tarybos. 

2015 sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Per šiuos metus 

Seimas planuoja surengti 14 tarptautinių renginių, kurių dauguma vyks Vilniuje, Seime, taip pat 

po vieną renginį – Kaune, Klaipėdoje, Palangoje ir Šiauliuose. 

Baltijos Asamblėja yra Lietuvos Respublikos, Estijos Respublikos ir Latvijos 

Respublikos parlamentų bendradarbiavimo tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. 

Taline.  

http://www.manosveikata.lt/lt/aktualijos/valstybe/baltijos-asamblejos-posedyje-tartasi-del-bendru-projektu-sveikatos-apsaugos-srityje
http://www.manosveikata.lt/lt/aktualijos/valstybe/baltijos-asamblejos-posedyje-tartasi-del-bendru-projektu-sveikatos-apsaugos-srityje
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Lietuvos Respublikos Seimo narės Orintos Leiputės 

padėjėja Aurelija Lankelienė 

http://www.orintaleipute.lt/index.php/component/content/article/13-pranesimai-spaudai/415-

jungtinis-baltijos-asamblejos-svietimo-mokslo-ir-kulturos-bei-socialines-geroves-komitetu-

posedis 

 

Šį informacinį pranešimą taip pat publikavo:  

http://www.lsdpkaunas.lt/index.php?option=com_content&view=category&id=117&Itemid=101 

https://lt-lt.facebook.com/socialdemokratai# 

https://twitter.com/OrintaLeiput 

https://www.linkedin.com/pulse/jungtinis-baltijos-asambl%C4%97jos-%C5%A1vietimo-

mokslo-ir-bei-lankeliene 

 

Ministrė R. Šalaševičiūtė: „Mažos valstybės turi veikti kartu“ 

 

2015 m. birželio 8 d. 

 

Klaipėdoje posėdžiavę Baltijos Asamblėjos (BA) Švietimo, mokslo ir kultūros bei 

Socialinės gerovės komitetai baigė darbą. Jungtinis komitetų posėdis buvo skirtas Baltijos 

valstybių darbo rinkos perspektyvai ir su ja susijusiems pagrindiniams iššūkiams ir politiniams 

sprendimams aptarti. 

Ketvirtoje ir paskutinėje renginio dalyje „Baltijos Asamblėjos rekomendacijų 

įgyvendinimas“ pranešimą pristatė Lietuvos sveikatos apsaugos ministrė Rimantė Šalaševičiūtė. 

Ministrė kalbėjo apie bendrus Baltijos valstybių projektus sveikatos apsaugos srityje, pacientų 

teisių į tarpvalstybinę sveikatos priežiūrą įgyvendinimą, vieningą e. sveikatos sistemą, valstybėse 

veikiančių medicinos centrų specializaciją. 

R. Šalaševičiūtė išskyrė Lietuvos, Latvijos ir Estijos organizuojamo bendro vakcinų nuo 

tuberkuliozės pirkimo klausimą. Ji apgailestavo, kad šių metų pavasarį neįvyko viešasis bendras 

Baltijos šalių pirkimas, kuriam vadovavo Latvijos sveikatos apsaugos ministerija, ir pabrėžė, kad 

Lietuvos nuomone, aptarus teisės aktuose numatytas galimybes, bendrą vakcinų nuo 

tuberkuliozės pirkimą būtina tęsti. 

Aptardama e. sveikatos sistemos kūrimo klausimus, sveikatos apsaugos ministrė  

pasidžiaugė, kad prieš kelias dienas (birželio 1 d.) Lietuvoje pradėjo veikti sveikatos apsaugos e. 

sistema. Pasak pranešėjos, iki šių metų rugsėjo 1 d. 176 sveikatos priežiūros įstaigo turės apie 

pacientus ir jų gydymą sukauptą informaciją pateikti centrinei sistemai, kuria galės naudotis visi 

šalies medikai. Iki lapkričio pradžios prie sistemos turės prisijungti dar apie porą šimtų sveikatos 

priežiūros įstaigų. 

Sveikatos apsaugos ministerijos vadovė taip pat kalbėjo apie nacionalinius referencinius 

centrus, kurie pagal kompetenciją turi koordinuoti sveikatos priežiūrą tam tikrose specializuotose 

medicinos srityse nacionaliniu mastu, dalyvauti Europos referencijos centrų tinklų veikloje. 

Pasak R. Šalaševičiūtės, Lietuva, Latvija ir Estija turėtų palaikyti viena kitą Europos 

referencijos centrų tinklų taryboje ir laikytis vieningo požiūrio dėl valstybių dalyvavimo Europos 

referencijų centrų tinkluose (ERCT). Jos nuomone, Europos Komisijai paskelbus kvietimą dėl 

jungimosi į ERCT, Lietuva, Latvija ir Estija galėtų svarstyti bendro veikimo teikiant paraiškas 

galimybes. 

Ministrė akcentavo, kad mažos valstybės neturėtų būti diskriminuojamos priimant į 

ERCT: „Bendromis jėgomis kuo skubiau pradėję ekspertų derybas turėtume pasistengti įtikinti 

Europos Komisiją, kad mažos valstybės neturėtų būti diskriminuojamos priimant į ERCT dėl 

santykinai mažos kritinės pacientų masės ir kitų kriterijų, susijusių su mažųjų valstybių 

specifika. Taip pat manyčiau, kad turėtume bendrai kelti klausimą dėl finansinių ERCT veikimo 

http://www.orintaleipute.lt/index.php/component/content/article/13-pranesimai-spaudai/415-jungtinis-baltijos-asamblejos-svietimo-mokslo-ir-kulturos-bei-socialines-geroves-komitetu-posedis
http://www.orintaleipute.lt/index.php/component/content/article/13-pranesimai-spaudai/415-jungtinis-baltijos-asamblejos-svietimo-mokslo-ir-kulturos-bei-socialines-geroves-komitetu-posedis
http://www.orintaleipute.lt/index.php/component/content/article/13-pranesimai-spaudai/415-jungtinis-baltijos-asamblejos-svietimo-mokslo-ir-kulturos-bei-socialines-geroves-komitetu-posedis
http://www.lsdpkaunas.lt/index.php?option=com_content&view=category&id=117&Itemid=101
https://lt-lt.facebook.com/socialdemokratai
https://twitter.com/OrintaLeiput
https://www.linkedin.com/pulse/jungtinis-baltijos-asambl%C4%97jos-%C5%A1vietimo-mokslo-ir-bei-lankeliene
https://www.linkedin.com/pulse/jungtinis-baltijos-asambl%C4%97jos-%C5%A1vietimo-mokslo-ir-bei-lankeliene
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aspektų, kurie neabejotinai turi būti sprendžiami Europos Sąjungos lygiu, nes dalyvavimas 

tinkluose pareikalaus nemažų administracinių ir veiklos kaštų,“ – sakė R. Šalaševičiūtė. 

Pranešėja taip informavo renginio dalyvius, kad šių metų gegužės mėnesį nacionalinių 

referencijos centrų koordinavimo tarybos sprendimu Lietuvoje paskirti 2 nacionaliniai 

referencijos centrai. Nacionaliniu referencijos centru onkohematologijos srityje paskirta VšĮ 

Vilniaus universiteto ligoninė Santariškių klinikos, o neurochirurgijos srityje – VšĮ Lietuvos 

sveikatos mokslų universiteto ligoninė Kauno klinikos. Ji taip pat atkreipė dėmesį, kad Vilniaus 

universiteto ligoninės Santariškių klinikos ir Lietuvos sveikatos mokslų universiteto ligoninės 

Kauno klinikos įsteigė daugiaprofilinius retų ligų koordinavimo centrus. R. Šalaševičiūtės 

nuomone, būtina atsižvelgti į Europos Komisijos rekomendaciją bendradarbiauti valstybėms 

narėms vystant diagnozavimo ir gydymo pajėgumus, ypač gydant retas ligas. Ministrės manymu, 

Baltijos šalys turėtų svarstyti kaip bendrai panaudoti šalyse jau veikiančių centrų potencialą bei 

kuo aktyviau keistis patirtimi ir informacija. 

2015 sausio 1 d. Lietuva pradėjo pirmininkauti Baltijos Asamblėjai. Per šiuos metus 

Seimas planuoja surengti 14 tarptautinių renginių, kurių dauguma vyks Vilniuje, Seime, taip pat 

po vieną renginį – Kaune, Klaipėdoje, Palangoje ir Šiauliuose. 

Lietuvos pirmininkavimo Baltijos Asamblėjai šūkis – „Už augantį ir vieningą Baltijos 

regioną“. Prioritetai: augančio ir patikimo Baltijos regiono vystymasis; saugus Baltijos regionas; 

darni ir konkurencinga regiono visuomenė; Baltijos regionas pasaulyje: regioninių tinklų plėtra. 

Baltijos Asamblėja yra Lietuvos Respublikos, Estijos Respublikos ir Latvijos 

Respublikos parlamentų bendradarbiavimo tarptautinė organizacija, įkurta 1991 m. lapkričio 8 d. 

Taline. Baltijos Asamblėjos Sekretoriato buveinė yra Rygoje, Latvijoje (http://baltasam.org/en/). 

Baltijos Asamblėjai kasmet pasikeisdamos pirmininkauja Lietuva, Estija ir Latvija. 

Jolanta Anskaitienė, Komunikacijos departamento Ryšių su visuomene skyrius 

http://www.emedicina.lt/lt/gydytojui/lietuvos_naujienos/ministre_r-

_salaseviciute_mazos_valstybes_turi_veikti_kartu.html 

 

Informacija LRT televizijos laidose 

 

Baltijos Asamblėjos Socialinės gerovės ir Švietimo, mokslo ir kultūros komitetų posėdis, 

vykęs 2015 m. birželio 4–5 d. nesulaukė televizijos kanalų dėmesio. Neparodytas nei vienas 

reportažas šia tema. 

Peržiūrėti TV kanalai: LRT, LRT Kultūra, TV3, LNK, Lietuvos Ryto TV, BTV, Info TV. 

Peržiūrėtos laidos: Panorama, Žinios, Reporteris, Šiandien, Infodiena, Labas rytas Lietuva, Laba 

diena Lietuva. 

 

Informacija LRT radijo laidose 

 

Baltijos Asamblėjos Socialinės gerovės ir Švietimo, mokslo ir kultūros komitetų posėdis, 

vykęs 2015 m. birželio 4–5 d. nesulaukė radijo kanalų dėmesio. Neparengtas nei vienas 

reportažas šia tema. 

Išklausyti radijo kanalai: LRT radijas, Žinių radijas. 

Peržiūrėtos laidos: Žinios, Aktualijų studija. 

 

 

 

Parengė Bendrosios informacijos skyrius, tel. 6188 

http://www.emedicina.lt/lt/gydytojui/lietuvos_naujienos/ministre_r-_salaseviciute_mazos_valstybes_turi_veikti_kartu.html
http://www.emedicina.lt/lt/gydytojui/lietuvos_naujienos/ministre_r-_salaseviciute_mazos_valstybes_turi_veikti_kartu.html

